
اردوگاه آبی

 آشتی محمدی و رضاییان 
به نفع استقلال

در جریان بـــازی اســـتقلال و هـــوادار روی یک صحنه 
بیـــن رامیـــن رضاییـــان و مهـــرداد محمدی مشـــاجره 
مختصـــری بـــه وجـــود آمد کـــه ایـــن موضـــوع از دید 
رســـانه ها پنهان نمانـــد. تصاویری از ایـــن بحث داخل 
میدانی نیز در فضای مجازی وایرال شـــد. حتی گفتند 
که ایـــن دو بعد از بـــازی در فضازی مجـــازی یکدیگر را 
بـــه اصطلاح آنفالـــو کرده انـــد اما درنهایـــت خبری که 
باشـــگاه اســـتقلال نیز آن را تأیید کرد آشـــتی محمدی 
و رضاییـــان بعـــد از بازی اســـت. ظاهراً ایـــن دو هنگام 
خـــروج از ورزشـــگاه شـــهدای قـــدس بـــا میانجیگری 
بزرگتر های اســـتقلال یکدیگر را در آغوش کشـــیدند و 
همـــه کدورت ها را رفع کردند تا اســـتقلال مشـــکلی از 
این بابت احســـاس نکند و میـــان دو بازیکن مهمش 
مســـأله و کدورتـــی باقـــی نمانـــد. بـــه واقع اگـــر به جز 
این هـــم اتفـــاق می افتـــاد برای اســـتقلال قـــوز بالای 
قـــوز می شـــد؛ بـــه همیـــن دلیـــل بازیکنان ایـــن تیم 
به خصـــوص دانه درشـــت ها باید مراعات شـــرایط این 
روزهـــای تیم خود را کـــه به مویی بند اســـت، بکنند و 

وارد چنین مســـائل بی ارزشـــی نشوند.
 

انتقاد رجبی از تمرینات غلامپور
رضا رجبـــی، یکـــی از پیشکســـوتان اســـتقلال، بهزاد 
غلامپور را دلیل افت سیدحســـین حســـینی می داند. 
او گفتـــه: »چرا حســـینی اینقـــدر نوســـان دارد؟ بهزاد 
غلامپـــور چنـــد ســـال بایـــد مربـــی دروازه بان هـــای 
اســـتقلال باشـــد؟ الان مربیگـــری دروازه بانی بیشـــتر 
روحی-روانی اســـت. دیگر شـــوت زدن کارایـــی ندارد! 
ایـــن وضعیـــت دروازه بان هـــای تیم اســـت. حســـینی 
انســـان و دروازه بان خیلی خوبی اســـت امـــا غلامپور 
نتوانســـته او را از نظـــر روحـــی آمـــاده کنـــد. به همین 
خاطر اینقدر نوســـان دارد.« رجبی تغییـــر مدیریت را 
راهی برای خروج اســـتقلال از وضع موجود دانســـت: 
»تـــا مدیریـــت اســـتقلال تغییـــر نکنـــد، 10 مســـی هم 
بیاورنـــد همین مشـــکلات وجود دارد. الان اســـتقلال 
بایـــد در جدول یازدهم باشـــد؟ این تیـــم پرمهره ترین 
تیم ایران اســـت. پس چـــرا این وضعیـــت را دارد که با 
برد هوادار همه خوشـــحال شوند؟ ســـقف آرزوهای ما 

را خیلی پاییـــن آوردند.«
 

 عالمی: هوادار راه ورزشگاه 
را گم کرده بود

اســـتقلال برای بهتر شـــدن نیاز به زمـــان دارد. ایمان 
عالمـــی، سرپرســـت اســـتقلال دراین بـــاره گفـــت: 
»تغییـــرات نیاز به زمان دارد تا بتوانیم کامل تر شـــویم. 
بازیکنان اســـتقلال امـــا بازی خوبـــی را ارائـــه کردند. 
حتی در نیمه اول می توانســـتیم با ۳ گل از زمین خارج 
شـــویم. در نیمـــه دوم خیلـــی معمولـــی بـــود که کمی 
عقب نشـــینی کنیم ولی بـــا درایت بچه ها توانســـتیم 
بـــازی را کامل کنیم و بـــه نظرم نمایش خوبـــی را ارائه 
دادیم.« سرپرســـت اســـتقلال درباره تأخیر در شروع 
بازی نیـــز این توضیحات را داد: »شـــرایط این گونه بود 
که طبق معمول ســـر ســـاعت وارد اســـتادیوم شدیم 
ولی تیـــم هوادار راه را گـــم کرده بود و بـــه ترافیک هم 
خورده بود که باعث شـــد دیر برسند. دوست داشتند 
بازی با تأخیر برگزار شـــود، درصورتی که سازمان لیگ 

ســـر زمان خودش بـــازی را برگـــزار می کند.«
 

 انتقاد مرادمند از اعلام پنالتی 
به سود هوادار

محمدحســـین مرادمند از برد اســـتقلال خوشـــحال 
اســـت. او به شـــرایط بد روحـــی تیمش بعـــد از دربی 
اشـــاره دارد: »پس از دربی تحت فشـــار بودیم و خدا را 
شـــکر با یک فوتبال خیلی خوب به پیروزی رســـیدیم. 
شـــاید می توانســـتیم 6-5 گل بزنیـــم اما نشـــد. درباره 
داوری هـــم می خواهـــم حـــرف بزنم. به رضـــا مهدوی 
خســـته نباشـــید می گویـــم امـــا بایـــد کارشناســـان به 
صحنـــه پنالتی هوادار نـــگاه کننـــد. در بازی های لیگ 
نخبـــگان و دیدارهـــای خارجـــی ایـــن صحنه هـــا خطا 
نیســـت. زحمـــت و اعتماد به نفـــس ما را زیر ســـؤال 
نبریـــد. ایـــن بـــازی بایـــد ۲ بر صفـــر می شـــد. لزومی 

نداشـــت دقیقـــه ۹۴ چنین پنالتـــی ای بگیرید.«
 

تعطیلی تمرینات استقلال
بـــه دلیـــل برگـــزاری بازی هـــای تیـــم ملـــی مقابـــل 
ازبکســـتان و قطر و در پیـــش بـــودن اردوی بازیکنان 
تیم ملی ایـــران، برگزاری بازی های لیـــگ برتر تا تاریخ 
26 مهرمـــاه به تعویـــق خواهد افتاد. بـــه همین دلیل 
ســـهراب بختیـــاری زاده بعـــد از هماهنگی بـــا مدیران 
باشـــگاه اســـتقلال تصمیـــم بـــه تعطیلی تمریـــن این 
تیـــم گرفت تـــا بازیکنان خســـتگی تمرینـــات روزهای 
اخیـــر را از تـــن خـــارج کننـــد. اینکـــه ســـهراب بعد از 
تعطیلـــی دوبـــاره تمرینات اســـتقلال را از ســـر بگیرد، 
روشـــن نیســـت اما باشـــگاه بنا دارد در همیـــن زمانی 
کـــه تمرینات تیـــم تعطیل شـــده و اســـتقلال در لیگ 
برتر بازی نـــدارد، تکلیف ســـرمربی جدیـــد خارجی را 

روشـــن کند.
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حمیدرضا عرب
خبر نگار

هلدینگ بودجه کافی در اختیار دارد؟

یک میلیون دلار هزینه جذب سرمربی خارجی

اســـتخدام یـــک ســـرمربی ایـــده آل 
خارجی دســـت کم برای این باشـــگاه 
رقمـــی در حـــدود یک میلیـــون دلار یا 
یک میلیون یورو هزینـــه در برخواهد 

. شت ا د
این رقم احتمـــالاً بدون در نظرگرفتن 
دستمزدی اســـت که باشگاه استقلال 

بایـــد برای دســـتیاران ســـرمربی خود 
بپـــردازد. اگـــر نگاهـــی بـــه دســـتمزد 
مربیـــان مشـــابه )مثـــلا گاریـــدو در 
پرسپولیس( در دیگر تیم ها بیندازیم 
بـــه ایـــن نتیجه می رســـیم که دســـت 
کـــم بودجـــه ای که بـــرای اســـتخدام 
ســـرمربی خارجـــی نیاز اســـت، رقمی 
در حـــدود 800 هـــزار دلار خواهـــد بود 
و باشـــگاه اســـتقلال را متحمل هزینه 
قابـــل توجهـــی در این راســـتا خواهد 

. کرد
اگر باشـــگاه اســـتقلال بـــا بدهی های 
انباشـــته از گذشـــته مواجـــه نبـــود، 
تأمیـــن ایـــن بودجـــه نمی توانســـت 

تبعات ســـنگین مالی برای این باشگاه 
بـــه همراه داشـــته باشـــد اما باشـــگاه 
اســـتقلال همین حـــالا بـــه بازیکنان 
را بدهـــکار اســـت و  خـــود مبالغـــی 
برخـــی پرونده هـــای قبلـــی نیـــز هنوز 
تعیین تکلیف نشـــده اســـت و باشگاه 
اســـتقلال باید مبالغی را در راســـتای 
پرداخـــت ایـــن بدهی ها تأمیـــن کند.
مصاحبه برخـــی بازیکنـــان نیز گویای 
مشـــکلات مالی در باشـــگاه استقلال 
اســـت و مشـــخص نیســـت بـــا وجود 
اینکـــه قرار شـــد بـــا حضـــور هلدینگ 
مشـــکلات مالـــی در اســـتقلال بـــرای 
همیشـــه از بیـــن بـــرود چـــرا و به چه 

دلیل همچنـــان بحران مالـــی در این 
باشـــگاه وجود دارد؟!

تداوم فقدان بودجه کافی در باشـــگاه 
در  نگرانی هایـــی  ســـبب  اســـتقلال 
آســـتانه انتخـــاب ســـرمربی خارجـــی 
جدید شده اســـت و این دلهره وجود 
دارد که احیاناً با اســـتخدام ســـرمربی 
خارجی بار دیگر این باشـــگاه روزهای 
بحرانـــی را تجربه کـــرده و پرونده های 
جدیـــدی علیـــه این باشـــگاه شـــکل 

. بگیرد
بعد از برتری اســـتقلال مقابل هوادار، 
شـــهریاری اعـــلام کـــرد کـــه قطعـــاً در 
روزهـــای آتی ســـرمربی جدید خارجی 

انتخـــاب خواهـــد شـــد امـــا رئیـــس 
هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال هیچ 
گاه اعـــلام نکرد کـــه بوجـــه لازم برای 
اســـتخدام ســـرمربی خارجی چگونه 
تأمین خواهد شـــد و باشگاه استقلال 
بـــا چـــه ابتکاراتـــی می توانـــد از پـــس 
پرداخـــت دســـتمزد خارجـــی جدیـــد 

. ید برآ
درعیـــن حـــال اســـتخدام ســـرمربی 
جدیـــد خارجـــی بـــرای ایـــن باشـــگاه 
تبعات دیگـــری نیز به دنبـــال خواهد 
داشت و باشگاه اســـتقلال باید علاوه 
بر دســـتمزد، بخشـــی از هزینه رفت و 
آمد هـــای مکـــرر ســـرمربی خارجی و 

همچنین هزینه اسکان و حتی غذای 
روزانه ســـرمربی جدید را تأمین کند.
نـــه اینکه انتخـــاب ســـرمربی خارجی 
به صـــلاح این باشـــگاه نباشـــد؛ هرگز 
ایـــن طـــور نیســـت. قطـــع بـــه یقین 
مربـــی بـــزرگ خارجی بـــه خصوص از 
کشورهای صاحب ســـبک استقلال را 
در یـــک شـــرایط با ثبات قـــرار خواهد 
داد اما نوع مراودات مالی با ســـرمربی 
آتـــی و خلف وعـــده نکـــردن می تواند 
موضـــوع بســـیار مهم تـــری در قیاس 
بـــا نام فـــردی باشـــد کـــه قرار اســـت 
هدایـــت ایـــن باشـــگاه را بـــه عهـــده 

. د بگیر

این دلهره 
وجود دارد 

که احیاناً با 
استخدام 
سرمربی 

خارجی 
بار دیگر 

این باشگاه 
روزهای 

بحرانی را 
تجربه کرده و 

پرونده های 
جدیدی علیه 

این باشگاه 
شکل بگیرد

مهم نیست من باشم یا نباشم

 بختیاری زاده: ظرفیت واقعی 
استقلال این نیست

خسته شدم، مشکلات زیاد است

 حسینی: استقلال گل نمی زند
مقصر من هستم؟!

سهراب بختیاری زاده، سرمربی استقلال 
بـــرد مقابل هـــوادار را بـــه هـــواداران این 
باشـــگاه تقدیم کرده اســـت. او می گوید: 
»ایـــن بـــرد یـــک هدیـــه از طـــرف مـــن و 
بازیکنـــان باشـــد بـــرای هـــواداران. واقعاً 
بازیکنـــان در این بازی زحمت کشـــیدند. 
فشـــار روحـــی و روانـــی زیـــادی روی تیم 
اســـت و به همین دلیل قدری کار دشـــوار 
شده اما بازیکنان اســـتقلال نشان دادند 
می تواننـــد بـــه روزهـــای خـــوب برگردند 
و مـــن از همـــه آنهـــا تشـــکر می کنـــم که 
بـــازی مســـئولیت پذیری را بـــه نمایـــش 
گذاشـــتند. بایـــد از بازیکنـــان اســـتقلال 
بابت کســـب ایـــن برد تشـــکر کـــرد. این 
تیم ظرفیت رســـیدن به بردهای بیشـــتر 
را دارد. اســـتقلال تیم خوبی است که به 
ســـبب برخی اتفاقـــات تا حـــدی آرامش 
ذهنی خود را از دســـت داده اســـت. من 
هـــم روزی که آمدم ســـعی و تلاشـــم این 
بود تا زمانی که هســـتم اوضاع را رو به راه 
کنـــم و کاری انجام دهم کـــه تیم از لحاظ 
روحـــی و روانی وضعیت بهتـــری را تجربه 
کند. خدا را شـــکر این برد به دســـت آمد 
و حالا بازیکنان با آرامش ذهنی بیشـــتری 
در بازی های آینده حاضر خواهند شـــد.« 
آیا بختیاری زاده به کار در اســـتقلال ادامه 
خواهـــد داد یـــا خیر؟ که ســـهراب در این 

باره گفت: »چه اهمیتی دارد 
من باشـــم یا نباشـــم؟ امثال 
مـــن می آینـــد و می رونـــد. 
چیـــزی کـــه اهمیـــت دارد 
ایـــن اســـت کـــه هـــواداران 

خوشحال باشـــند. استقلال 
روزهای ســـختی را پشـــت ســـر 

گذاشته و باید دســـت به دست هم 
بدهیـــم اوضـــاع را رو بـــه راه کنیم. 
اعتقـــاد من این اســـت کـــه ظرفیت 
و پتانســـیل بازیکنان استقلال هنوز 
آزاد نشـــده و بایـــد کاری کنیـــم کـــه 
ایـــن نبـــوغ در بازی هـــای آینـــده در 
میدان بـــازی بـــه نمایش گذاشـــته 
شـــود.« بختیـــاری زاده دربـــاره اینکه 
آیا حاضر اســـت با ســـرمربی خارجی 
آینـــده اســـتقلال کار کنـــد یـــا خیر؟ 
ایـــن واکنـــش را نشـــان داد: »ابتـــدا 

اجـــازه بدهیـــد ببینیـــم باشـــگاه چه 
تصمیمی درباره آینـــده می گیرد. اگر قرار 
شـــد ســـرمربی خارجی بیایـــد آن وقت 
دربـــاره ایـــن موضوع صحبـــت خواهیم 
کـــرد. اینکـــه بمانـــم یا بـــروم قبـــلاً هم 

پاســـخش را دادم. اگـــر شـــرایط مهیا 
باشـــد می مانـــم و اگـــر هم نباشـــد 
مـــی روم و برای تیـــم محبوبم آرزوی 

می کنم.« موفقیـــت 

ســـید حســـین حســـینی صحبت های 
تأمل برانگیزی را به زبان آورده است: 
»تـــا زمانی کـــه کلین شـــیت می کنم 
می گوینـــد حســـینی بهتریـــن گلـــر 
ایـــران اســـت امـــا وقتی دوتـــا گل 
بخـــورم می گوینـــد مـــن مشـــکل 
اســـتقلال هســـتم. من خودم در 
دربـــی خجالـــت کشـــیدم بـــرای 
اولین بـــار بود که تیم اســـتقلال 
نمی توانســـت حمله کند،  آن هم 
مقصـــرش من هســـتم؟« شـــماره 
یـــک اســـتقلال از مســـئولان ایـــن 
باشـــگاه هم انتقاد کـــرد: »هواداران 
اســـتقلال باهوش هستند. هواداران 
خودشـــان می توانند تصمیـــم بگیرند 
و نظـــر دهند. متأســـفانه از اول فصـــل   درباره 
قـــرارداد به من قـــول دادند ولی آن را درســـت 
نکردنـــد. از روز اولـــی کـــه بـــه تمریـــن آمدم 
ذهـــن مـــن درگیـــر اســـت. می گوینـــد فـــردا 
می خواهنـــد پـــول بدهند امـــا هنوز قـــرارداد 
مـــن را درســـت نکرده اند. کســـی پشـــت من 
نبود و مـــن به تنهایـــی دنبال برطـــرف کردن 

مشـــکلاتم بودم.«
حســـینی معتقد اســـت که مدیران اســـتقلال 
در مذاکره بـــا دروازه بان جدید دچار اشـــتباه 
شـــده اند! دروازه بان اســـتقلال کـــه عملکرد 
بحث برانگیزی در فصل جاری داشـــته، ادامه 

داد: »چطـــور در لحظـــه ای که من به مشـــکل 
خوردم شـــما اشـــتباهات تان را تکـــرار کردید 
و بـــا یک گلر دیگـــر تماس گرفتیـــد و صحبت 
کردیـــد؟ مدیریـــت باشـــگاه بـــرای مـــن کاری 
نکرد. نمی خواهـــم بازارگرمی کنـــم اما زمانی 
که مشکل داشـــتم از طریق یک باشگاه دیگر 
بـــا من تمـــاس گرفتـــه شـــد و به مـــن گفتند 
قراردادت را فســـخ کـــن و ما به تـــو 50 میلیارد 
پول می دهیم ولی مـــن گفتم فرزند و کاپیتان 

اســـتقلال هستم.«
شـــماره یـــک آبی هـــا در ادامـــه انتقـــاد خـــود 
این جمـــلات را به زبـــان آورد: »کاش باشـــگاه 
این چیزهـــا را بداند. درســـت نیســـت درباره 
قـــراردادم اینجـــا صحبـــت کنـــم ولـــی واقعـــاً 
خســـته شـــدم. مـــا از اول فصـــل مشـــکلات 
زیادی داشـــتیم و مـــن پیش بینی ایـــن روزها 

را می کـــردم.«
نکتـــه: حســـینی در حالی بـــه انتقـــاد از رفتار 
مدیـــران اســـتقلال پرداختـــه که بـــه واقع در 
فصـــل جـــاری عملکـــرد قابـــل دفاعـــی هـــم 
نداشـــته اســـت. هرچنـــد کـــه او روی همـــه 
گل های خورده اســـتقلال تقصیـــری به گردن 
نداشـــته امـــا به هرحـــال 10 گلی که اســـتقلال 
در 8 بـــازی دریافت کرده به پای آقای شـــماره 
یک نوشـــته شـــده اســـت و ای کاش حسینی 
زمان بهتری را برای انتقاد از سیاســـت مدیران 

اســـتقلال انتخـــاب می کرد.

 

در دنیـــای امـــروز فوتبـــال، باشـــگاه های 
بزرگ در کنار برخـــورداری از کادر مجرب 
فنـــی و پشـــتیبانی قـــوی بـــرای موفقیت 
در بازی هـــای داخلـــی و بین المللـــی، از 
دانـــش روانشناســـی نیز بهـــره می برند و 
با اســـتخدام چهره های معتبـــر علمی به 
عنـــوان روانشـــناس از آنهـــا در مجموعه 
فنی اســـتفاده می کنند تا بـــه این ترتیب 
بازیکنـــان، کادرفنی و حتـــی مدیران تیم 
در مواقـــع نیاز از علم و دانـــش آنها بهره 
بگیرنـــد تـــا بتوانند بـــر اســـاس اصول و 
قواعـــد اســـتاندارد در مواقـــع بحـــران به 

درســـتی تصمیم بگیرند.
در فوتبال ایران به کارگیری روانشناســـان 
زبـــده، زیـــاد جـــدی گرفته نمی شـــود در 
حالـــی کـــه اگـــر باشـــگاه های فوتبـــال از 
کننـــد  اســـتفاده  مهـــم  فاکتـــور  یـــن  ا

بخـــش عمـــده ای از مشـــکلات روانـــی و 
انگیزشـــی باشـــگاه ها برطـــرف می شـــود 
و بازیکنـــان و اعضـــای کادرفنـــی در وهله 
تصمیم گیـــری با آرامش خاطر بیشـــتری 

عمـــل می کننـــد.
آنچـــه پیداســـت باشـــگاه اســـتقلال بـــه 
واســـطه اتفاقات هفته هـــای اخیر گرفتار 
فشـــار روانی بیش از حدی شده و همین 
عامـــل تمرکز و توان بازیکنان را بشـــدت 
از بیـــن بـــرده تـــا جایـــی کـــه در آنالیـــز 
عملکـــرد بازیکنـــان به وضوح پیداســـت 
برخـــی از آنهـــا بـــه دلیـــل فشـــار بیش از 
اندازه منتقدان، هواداران و شـــبکه های 
اجتماعی نه تنهـــا قادر به ارائـــه عملکرد 
ایده آل همیشگی نیســـتند بلکه مرتکب 
اشـــتباهات ناباورانـــه ای می شـــوند که در 
نهایت ایـــن رفتار آنها به ضـــرر مجموعه 

تیمی می شـــود.
در اینکه کادرفنی اســـتقلال بـــرای از بین 
بـــردن ایـــن فشـــار تلاش خـــود را بـــه کار 
خواهـــد گرفت تردیدی نیســـت امـــا نیاز 
به حضور یک روانشـــناس زبـــده و کاربلد 
در ایـــن بیـــن کاملاً احســـاس می شـــود، 
چون روانشـــناس می تواند با بهره گرفتن 

از ســـواد آکادمـــی و علـــم رفتارشناســـی، 
دغدغه هـــای ذهنی بازیکنـــان را به کلی از 
بین ببرد و میـــزان تمرکز بازیکنـــان را به 

شـــکل ویـــژه ای افزایش دهد.
بـــه همـــان انـــدازه که حضـــور بدنســـاز، 
آنالیـــزور و تمرین دهنـــده در ترکیـــب 
کادرفنی اســـتقلال ضروری است، حضور 
یـــک روانشـــناس کارآزمـــوده ورزشـــی نیز 
در ایـــن مقطع حســـابی کارســـاز خواهد 
بـــود تا میـــزان تنش هـــای روحـــی فردی 
و گروهـــی در نمایش بازیکنان به شـــکل 

قابـــل توجهـــی کاهـــش یابد.
رفتار غیرقابل کنترل هواداران تیفوســـی 
استقلال در شـــبکه های اجتماعی شاید 
در ظاهـــر تأثیری در عملکـــرد بازیکنان و 
کادرفنی نداشـــته باشـــد اما با مرور دقیق 
عملکـــرد بازیکنـــان در جریان مســـابقه 
می توان به شـــکل مشـــهود متوجه فشار 
ناشـــی از ایـــن اتفاقات شـــد؛ بـــه همین 
علت مدیران اســـتقلال بـــرای برون رفت 
از ایـــن ماجرا بایســـتی هر چه ســـریعتر با 
به کارگیری فـــردی مجرب این مشـــکل را 
برطـــرف کنند تا اســـترس و تنش از رفتار 

بازیکنان دور شـــود.

نگاه فنی

در هفتـــه هفتم شـــاگردان بختیـــاری زاده 
بـــه مصـــاف شـــاگردان رحمتـــی رفتنـــد؛ 
نبردی کـــه هیچ یـــک از آنها چـــاره ای جز 
نهایت تیـــم  و در  بـــرد در آن نداشـــتند 
فوتبال اســـتقلال در اولین تجربه سهراب 
تیـــم  ایـــن  نیمکـــت  بختیـــاری زاده روی 
توانســـت بـــا ارائه نمایشـــی قابـــل قبول، 
هـــوادار را بـــا نتیجـــه دو بر یک شکســـت 

. هد د
پیـــروزی  خصـــوص  در  بیانـــی  خ  شـــاهر
ر  ظهـــا ا ر  ا د ا هـــو بـــل  مقا ل  ســـتقلا ا
داشـــت: »تیـــم اســـتقلال ایـــن فصل یک 
اســـکلت بندی بســـیار خوب و قـــوی دارد 
و از اول هـــم انتظـــارات از ایـــن تیـــم بـــالا 
بـــود امـــا چیدمـــان جـــواد نکونـــام و نوع 
بـــازی گرفتـــن از بازیکنـــان باعـــث شـــده 

بود تا نحوه بـــازی تیم، دلخـــواه هواداران 
نباشـــد و به قول معـــروف بـــازی آنطور که 
همـــه می خواســـتند، درنمی آمـــد. نکونام 
نتوانســـت از بازیکنـــان بـــه خوبـــی بـــازی 
بگیـــرد و به خصـــوص خارجی هـــا زیر نظر 
نکونام فرصت درخشـــش نداشتند. از روز 
اول مشـــخص بـــود بازیکنـــی مثـــل کاکوتا 
می تواند بســـیار اثرگذار و مفید باشـــد اما 
جـــواد بـــه او فرصت بـــازی نـــداد. نکونام 
بهتریـــن ترکیـــب را در اختیار داشـــت اما 
نتوانســـت بهترین اســـتفاده را هـــم از آن 

» . بکند
پیشکســـوت اســـتقلال درباره رفتن جواد 
نکونـــام از اســـتقلال،  یادآور شـــد: »جواد 
دوســـت و همکار من اســـت و من از او به 
عنوان پیشکسوت باشگاه استقلال تشکر 

می کنـــم اما ایـــن طبیعت فوتبال اســـت و 
ما باید همیشـــه ســـاک مان دم در باشـــد 
چراکه هـــر لحظه احتمـــال جدایی وجود 
دارد. در دنیای مربیگـــری، گاهی مربی ها 
در برخی تیم ها هـــر کاری می کنند، نتیجه 
دلخـــواه حاصـــل نمی شـــود و در چنیـــن 
شـــرایطی بهترین راه ایجاد تغییرات است 
تا بـــه تیـــم یـــک شـــوک وارد شـــود و روند 
تیم اصـــلاح گـــردد. از طرفی شـــرایط تیم 
اســـتقلال بـــا ســـایر تیم هـــا هـــم متفاوت 
اســـت و هواداران این تیـــم از مربی انتظار 
ســـطح فنی بـــالا دارنـــد، همیـــن موضوع 
باعث شـــده تا در ســـال های اخیر اسامی 
بزرگـــی مثـــل علـــی منصوریـــان، محمـــود 
فکری و حتی خود جواد نکونام بســـوزند.«

بیانی در خصوص انتخـــاب مربی خارجی 

برای اســـتقلال توضیـــح داد: »هر مربی ای 
کـــه برای اســـتقلال انتخاب شـــود، باید به 
او زمـــان داد تـــا از شـــرایط فوتبـــال ایران 
شـــناخت پیدا کند و این موضـــوع زمان بر 
خواهد بود. به نظرم بهتر اســـت باشـــگاه 
برای انتخاب یک مربی کاربلد و مناســـب، 
کمیته ای فنی متشـــکل از بزرگان باشـــگاه 
تشـــکیل دهـــد تـــا آنهـــا رزومـــه مربیـــان 
را بررســـی و بهتریـــن انتخـــاب را داشـــته 
باشـــند. یکـــی از مشـــکلات اســـتقلال و 
البته فوتبال ما این اســـت کـــه تصمیمات 
فقـــط توســـط یـــک نفـــر گرفته می شـــود 
و ایـــن موضـــوع باعـــث ایجـــاد مشـــکلات 
می شـــود. اگر از ابتدای فصـــل این کمیته 
فنی در اســـتقلال حضور داشـــت، خیلی از 

مشـــکلات قابل حـــل بود.«

بیانی: نکونام نتوانست از خارجی ها درست بازی بگیرد

افزایش استرس و نگرانی در ساق پای بازیکنان

آبی ها به یک روانشناس نیاز دارند

سینا حسینی
خبر نگار


